
Zápis 
 

ze schůze  KO SPOV Moravskoslezského kraje dne 19. 2. 2015, 
Komorní Lhotka 

Přítomno 48 účastníků. 
 
Program: 

1. Prohlídka historického evangelického kostela v Komorní Lhotce (cca 5 min od 
kulturního domu, do 10:30 h návrat zpět do sálu) 
 

2. „Možnosti čerpání dotačních prostředků pro rozvoj venkova 2014-2020“,                         
Ing. Hana Gavlasová, Úřad Regionální rady  
 

3. „MAS a nové operační programy„ – Ing. Jiří Krist, místopředseda výboru NS  
MAS České republiky,  z. s. 

 
4.  Informace o dění ve SPOV ČR 

 
5.  Prezentace brožury „Vesnice Moravskoslezského kraje roku 2014“ a knihy 

„Tvář venkova: Venkovské stavby 2014“ – předání přítomným členům 
 

 
Schůzi zahájil předseda SPOV MSK Dušan Lederer. Hostitelskou obec v krátkém 
vystoupení v úvodu představil starosta Miloslav Hampel a pozval přítomné nejprve na 
prohlídku historického kostela.  
 
Ad2) Ing. Gavlasová podala ve svém vystoupení základní informace k čerpání 
dotačních prostředků pro rozvoj venkova v budoucím období. Zmínila se, že OP stále 
ještě nejsou schválené! Vidí velké příležitosti v IROP, což je jakýsi nástupce IOP a 
ROP. Upozornila na Místní akční plány vzdělávání (MAP). Výzva k ROP ještě zřejmě 
bude v období březen až červen 2015, jenže dopředu se neví, kolik na to zůstane 
peněz. V době žádosti už musí být vybrán dodavatel, uznatelné výdaje k proplacení 
musí být realizovány do konce roku 2015, projekt sám může být ukončen až 
v 6/2016. Minimální náklady 2 mil. Kč. 
 
Ad3) Ing. Krist uvedl ve svém vystoupení, že pro CLLD se počítá v IROP 10 mld Kč, 
OP ŽP 500 mil Kč, OPZ 1 730 mil Kč, PRV 3 080 mil Kč, atd…, celkem na všechny 
15 816 mil Kč. Dále v prezentaci rozvedl dotační možnosti v následujícím období. 
 
Ad4) Různé:  P. Lederer podal zprávu za schůze SPOV ČR v Praze. Diskuze se 
vedla o tom, kam směřovat úsilí podpory venkova. Pro venkov byli přítomní nejvyšší 
zástupci SMS a NS MAS, ale méně už zástupci SMO. Je třeba znovu rozvířit 
problematiku RUD. Prosí tedy přítomné zástupce SMO mezi starosty, aby více 
propagovali naše postoje. 
 

P. Kožušník – SPOV primárně nemá bojovat o peníze, ale o prezentaci pěkných 
příkladů z venkova, proto vyzývá k účasti v soutěži SVR 2015. Venkov nikdy nebyl 
závislý na evropských penězích, je třeba si zachovat vlastní pohled na věc. 
 
Příští schůze bude na krajském úřadu v Ostravě dne 16. dubna 2015. 



 
Ad5) Proběhla prezentace brožury „Vesnice Moravskoslezského kraje roku 2014“ 
a knihy „Tvář venkova: Venkovské stavby 2014“ – předání všem přítomným 
členům SPOV MSK. 
 
 
Schůze výboru SPOV MsK od 9 hod, Komorní Lhotka 
Přítomni: Váhalová, Vaněk, Martiňák, Lederer, Tomiczek, Míček, Pastrňák, Kožušník, 
Borski, Kocián, Halfar, Míček 
Omluveni: Bubeníková 
 
1) Kontrola úkolů z poslední valné hromady - splněno. 
 
2) P. Lederer a p. Martiňák se podělili o témata, probíraná na schůzi SPOV v Praze – 
viz zápis ze schůze.  
     
3) Jako zástupce SPOV MSK v letošním ročníku SVR 2015 byl určen p. Martiňák, 
náhradník p. Kožušník – p. Lederer je nahlásí tajemnici Svobodové. 
 
4) Vedení Moravskoslezského kraje schválilo individuální příspěvek pro SPOV MSK 
ve výši 50 tis. Kč (propagační leták, pořádání 4 seminářů pro starosty a exkurze za 
dobrými příklady z praxe).  
 
5) P. Váhalová připomněla, že SPOV může podávat legislativní připomínky, bude 
posílat legislativní plán vlády na předsedu a můžeme reagovat. 
 
6) P. Martiňák – bylo naznačeno na SPOV ČR, že by se mělo pokračovat v novém 
úsilí ohledně rozpočtového určení daní i v následujících letech. SMS na to také slyší. 
P. Míček – je dobré toto téma otevřít na krajských setkáních SMO ČR, která budou 
v březnu, potom v květnu bude sněm, na který chodí hodně starostů. P. Tomiczek – 
zrovna se teď chystá zásah do RUD krajů, proto je třeba toho využít a dělat přitom i 
RUD pro obce. 
P. Kožušník – máme v nynějším programovém období více informací, můžeme více 
prosadit, netlačme se do politických ambicí, zůstaňme na venkově a pro venkov. 
 
7) Schůze v dubnu na KÚ – téma sociální, s kontakty na přednášející pomůže p. 
Tomiczek. 
 
8) Došlo ke změně členských příspěvků SPOV – obce mají povinně 2000,- Kč. 
Upozornit členy na schůzi. Faktury z ústředí k čl. příspěvkům budou zřejmě rozeslány 
nyní v únoru. 
 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 


